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Senátní volby přinesly úspěch komunálním politikům 
Jakkoliv jednotlivé parlamentní politické 

strany (s výjimkou KSČM) v souvislosti s vý-
sledky voleb do Senátu Parlamentu ČR hovoří 
o svém úspěchu, minulý pátek a sobota přines-
ly i výrazný výsledek pro ty kandidáty, kteří 
stojí v čele měst a obcí, ať už jako starostové, 
místostarostové či primátoři. Z celkem 27 se-
nátorů, kteří byli nově nebo 
opětovně zvoleni, totiž hned  
11 zastává právě tyto posty. 

Mezi nově zvolené senátorky 
patří rovněž Ing. Jana Juřenčá-
ková, starostka Rokytnice na 
Zlínsku. Ta do horní parlament-
ní komory kandidovala jako 
bezpartijní za hnutí Nezávislí 
starostové pro kraj. 

Sama k úspěchu komunálních 
politiků ve volbách do Senátu 
říká: »Ať už jsou tito starostové 
a starostky z různých politic-
kých stran, nebo jsou bez poli-
tické příslušnosti, určitě ve 
svých městech či obcích dobře 
starostovali, poněvadž lidé nezapomína-
jí. Občané raději volí ty, kteří jim jsou bližší a 
které většinou osobně znají. Slovo starosta pro 
občany znamená to, že předpokládají, že se  
o ně starosta či starostka bude starat. A při 
volbách do Senátu možná volí s tímto pocitem, 
že když se o ně starosta či starostka dosud 
dobře starali, tak to už umějí a budou se o ob-

čany pravděpodobně starat i později – a to i  
v případě, že se budou starat o poměrně větší 
počet obcí a měst, a tím i obyvatel. Pravda, 
nemohu samozřejmě potvrdit, zda logika myš-
lení voličů je opravdu taková, jak se domní-
vám. Ale já osobně, pokud bych se měla jako 
volič rozhodovat, tak bych také dala přednost 

tomu, koho znám, kdo už něco 
dokázal, přičemž bych pochopi-
telně brala v úvahu i jeho vo-
lební program.« 
Komunální politici, kteří ve 
druhém kole voleb do Senátu 
PČR ve dnech 27. a 28. října 
obhájili či nově získali senátor-
ské křeslo: Jiří Čunek (KDU- 
-ČSL, starosta Vsetína), Vítěz-
slav Jonáš (ODS, starosta Du-
kovan), Ing. Jana Juřenčáko-
vá (Nezávislí starostové pro 
kraj, starostka Rokytnice), Vác-
lav Koukal (KDU-ČSL, staros-
ta Svitav), Jaroslav Kubera 
(ODS, primátor Teplic), JUDr. 

Jiřina Rippelová (ČSSD, starostka Sušice), 
Božena Sekaninová (ČSSD, místostarostka 
Prostějova), PhDr. Richard Svoboda, MBA 
(ODS, primátor Brna), Karel Šebek (ODS, 
starosta Neveklova), Mgr. Otakar Veřovský 
(ČSSD, starosta městského obvodu Ostrava-
Jih), Ing. Petr Vícha (ČSSD, starosta Bohumí-
na).                                                              ( r š )  

AKT UÁL NĚ  

Úspory energií jiným pohledem 
Energy Centre České Budějovice uspořádá 

13. listopadu 2006 od 15 do 19 hodin v Sále 
zastupitelstva Krajského úřadu Jihočeského 
kraje (U Zimního stadionu 1952/2, České 
Budějovice) seminář nazvaný Úspory energií 
z jiného úhlu pohledu.  

Na semináři zazní přednášky odborníků na 
následující témata: Zásady správné realizace a 
rekonstrukce staveb, příčiny poruch staveb – 
tepelné mosty, praktické příklady měření ter-
movizní kamerou z Horního Rakouska, ukáz-
ky měření infrakamerou z Jihočeského kraje a 
opatření na snížení spotřeby tepla pro vytápění 
budov. Po ukončení přednáškového bloku 
bude prostor i pro diskusi a dotazy účastníků. 
ECČB chce prostřednictvím semináře vyjít 
vstříc všem zájemcům o měření termovizní 
kamerou a zprostředkovat jim důležité infor-
mace z této oblasti. Akce je pořádána za pod-
pory KÚ Jihočeského kraje. Seminář je určen 
pro širokou veřejnost a účast na něm je bez-
platná. Na akci je však nutné se předem při-
hlásit. Další informace i přihlášku lze získat 
na adrese Energy Centre České Budějovice, 
nám. Přemysla Otakara II. 87/25, České Budě-
jovice, tel. 387 312 580, blanka@eccb.cz . 

Středočeský »euroklíč« 
Zastupitelé Středočeského kraje jsou hlavní-

mi iniciátory projektu EUROKLÍČ pro handi-
capované obyvatele. Ti by měli mít na území 
kraje pomocí univerzálního euroklíče zajiště-
ný přístup k veřejným bezbariérovým zaříze-
ním, jako jsou hygienická zařízení, zvedací 
plošiny, výtahy apod. Univerzální euroklíč již 
usnadňuje život tělesně postiženým občanům 
zejména v západní Evropě. Vlastním klíčem 
použitelným v celé Evropě si mohou kdekoli a 
kdykoli odemknout pro ně upravené zařízení, 
aniž by byli vázáni na obsluhu nebo museli 
pracně shánět příslušný klíč. 

Ing. Jana Juřenčáková: Občané 
raději volí ty, které dobře znají.              
                                 Foto. archív 

Analýza »Efektivnost a transparentnost obecních obchodních společností« je k dispozici i na 
internetové adrese http://www.transparency.cz/index.php?lan=cz&id=2650. 
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Moderní obec 

11/2006 
• Interní audit není »kudlou v zádech« 
• Radniční periodika: S nešvary paragrafy nepočí-

tají 
• Další vyhodnocené projekty ze soutěže Zklidňo-

vání dopravy ve městech a obcích 
• Bludný kruh ekologické dopravy může být ještě 

(o)bludnější 
• Jaká úskalí mohou ohrozit úspěšnost projektu 
• Nový zákon o střetu zájmů se týká nejen starostů 
• Pozitiva a negativa provozování hazardních her 

v obcích 1/ 
• Kořenová čistírna zajistila obci návrat obyvatel 
• Příloha: Financování municipálních projektů 

(společně s časopisem Bankovnictví) 
• Téma měsíce: Obnovitelné zdroje energie 
... a mnoho dalších zajímavých informací 

 

Listopadové vydání Moderní obce  
se expeduje už tento týden. 

Je hospodaření obecních firem dost průhledné? 
Hospodaření obecních firem v České republi-

ce, takový byl název semináře, který včera 
v Praze uspořádala Transparency International 
– Česká republika, o.p.s. Jeho organizátoři si 
vytkli za cíl diskutovat o průhlednosti a efek-
tivnosti hospodaření obchodních společností, 
jejichž zakladateli jsou města a obce, zejména 
se zřetelem na zadávání veřejných zakázek. 

Jedním z východisek diskuse se stala letos 
vydaná analýza »Efektivnost a transparentnost 
obecních obchodních společností«, kterou 
zpracoval Ing. Jan Pavel, Ph.D., z katedry ve-
řejných financí Fakulty financí a účetnictví 
VŠE. 

Protože se k této problematice podrobněji 
vrátíme počátkem příštího roku, připomeňme 
pouze, že z uvedené analýzy vyplývá, že pou-
žívání obecních firem v ČR je ve většině obcí 
nejen neefektivní, ale v současné době neodpo-
vídá ani existující právní úpravě zadávání ve-
řejných zakázek. Také v diskusi na včerejším 

semináři zaznělo, že obecní obchodní společ-
nost jako taková je z hlediska možné korupce 
rizikovější než příspěvková organizace, neboť 
institut obchodního tajemství nahrává tomu, 
aby zůstávala pod menší kontrolou veřejnosti, 
ale často i obce, která ji založila. 

Jinou otázkou, která se včera na semináři 
Transparency International přetřásala, bylo to, 
zda mají být do orgánů obecních obchodních 
společností delegováni volení zastupitelé obce. 
Oldřich Kužílek z Otevřené společnosti, o.p.s., 
například soudí, že by tomu tak mělo být, 
avšak že zástupci obce by měli být zejména 
v dozorčích orgánech, a nikoliv ve výkonných. 
Kužílek je také pro to, aby i uvolnění zastupite-
lé, kteří jsou členy orgánů obecních firem, byli 
za svou činnost odměňováni, byť tato možnost 
od 1. ledna příštího roku pro ně padá. 
»Nezaplacená práce se totiž obvykle stává i 
prácí odflinknutou,« tvrdí Oldřich Kužílek. 

( r š )   

http://www.moderniobec.cz
mailto:blanka@eccb.cz
http://www.transparency.cz/index.php?lan=cz&id=2650
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V Třešti o územní samosprávě 
Ústav státu a práva Akademie věd ČR spolu 

se svými vědeckými partnery na Slovensku, 
v Polsku, Maďarsku a Rusku a ve spolupráci  
s VŠE v Praze a Fakultou právnickou ZČU 
v Plzni připravuje na 20. a 21. listopad 2006 
konferenci na téma »Územní samospráva  
v České republice a Evropě. Její problémy a 
perspektivy v 21. století.« Součástí programu 
konference, která se bude konat v Třešti, se 
stane i slavnostní prezentace sborníku příspěv-
ků pod názvem »Modernizace veřejné správy 
v Evropě a České republice«, které byly před-
neseny na workshopu pořádaného Ústavem 
státu a práva AV ČR loni v listopadu. Konfe-
rence se bude věnovat zejména problémům a 
výhledům samosprávy ve světle správní vědy 
a správního práva, ekonomie, regionalistiky, 
financování a rozpočtování, místních, popř. 
regionálních daní, sociologických výzkumů a 
personálního rozvoje a zvyšování kvalifikace 
úředníků. Více na www.ilaw.cas.cz . 

Úspěch pro Chrudim a Vsetín 
Zdravá města Chrudim a Vsetín jsou první-

mi sídly, které v ČR dokázaly dosáhnout kate-
gorie »B«, druhé nejvyšší kategorie v rámci 
procesu místní Agendy 21 (MA 21). Minulý 
týden obě tato města, která jsou členy asociace 
Národní síť Zdravých měst ČR realizující 
mezinárodní Projekt Zdravé město, obhájila 
svůj postup před porotou složenou ze zástupců 
resortů vnitra a životního prostředí, tajemníků 
z různých měst ČR a dalších odborníků, a 
obdržela oficiální certifikát. Jedním z indiká-
torů kategorie »B« je získávání externích 
zdrojů či přenos příkladů dobré praxe. Tak 
třeba Vsetín zatím získal čtyřikrát více exter-
ních zdrojů na svůj rozvoj, než činí průměrná 
hodnota v celé ČR a v Databázi DobráPraxe 
(http://www.dobrapraxe.cz) uvádí své úspěšné 
postupy, např. jak provádět ekologické audity 
na školách a školských zařízeních. Chrudim se 
zase mj. může pochlubit ukázkovou realizací 
projektu Zdravá škola či programy Prevence 
kouření, které prezentovala na seminářích.  

Semináře k IRZ už od 16. listopadu 
V rámci informační kampaně k podpoře 

ohlašování emisí a přenosů látek do Integrova-
ného registru znečišťování (IRZ) za rok 2006 
uspořádají Ministerstvo životního prostředí a 
CENIA, česká informační agentura životního 
prostředí, v průběhu listopadu a prosince se-
mináře k integrovanému registru znečišťování. 
Podobné velmi úspěšné semináře proběhly ve 
všech krajích i loni. Šňůra seminářů začíná už 
16. listopadu. Semináře jsou určeny všem 
subjektům, kterých se problematika IRZ dotý-
ká. Účastníci seminářů budou informováni  
o zkušenostech z minulého roku, budou jim 
sděleny novinky z oblasti právních předpisů a 
jejich předpokládané změny v roce 2007. Sou-
částí seminářů budou informace o ohlašování 
prostřednictvím centrální ohlašovny. Účast na 
seminářích je bezplatná. Veškeré informace  
o seminářích (přihlášky, harmonogram, kon-
takty) jsou dostupné na adresách www.irz.cz , 
http://www.cenia.cz a http://www.env.cz . 

Finanční konference SMO se blíží. Zúčastníte se jí? 
Hledáte peníze na rozvoj svého města či 

obce? Uvažujete přitom i o využití peněz  
z evropských fondů? Potom přijeďte do Prahy 
na Finanční konferenci Svazu měst a obcí ČR! 

 V současné době se nastavují podmínky pro 
čerpání finančních prostředků z fondů EU. 
Tyto podmínky určí vaše možnosti využívat 
tyto prostředky po další dvě vo-
lební období pro rozvoj vašich 
měst a obcí. Všichni dobře víme, 
že štěstí přeje připraveným. Pro-
to pořádá Svaz měst a obcí ČR  
9. celostátní finanční konferenci 
na téma »Fondy EU – příležitost 
pro města a obce«. Finanční 
konference se bude konat již 
tradičně v budově Rádia Svobod-
ná Evropa 7. a  8. prosince 2006. 

Důležitost včasných informací 
je pro vás nezbytná zejm. proto, 
že se musíte připravit na výrazné 
omezení národních dotačních 
titulů. Je tedy nutné, abyste slyšeli, jak Evrop-
ská komise, tak odpovědná ministerstva a kraje 
zajistily ve svých programovacích dokumen-
tech přístup obcí a měst k těmto finančním 
prostředkům. Výstupy z konference by vám 
potom měly pomoci v připravenosti tyto pro-
středky čerpat. 

Na konferenci se tedy dozvíte: 

– jak budou programové dokumenty vypadat, 
– z kterých priorit budete moci čerpat, 
– za jakých podmínek budete moci čerpat. 
Část programu by měla být věnována také 

dotačnímu managementu. Obce mají v součas-
né době s administrací projektů velké problé-
my, podle nálezů finančních úřadů je asi 80 % 

dotací nesprávně administrova-
ných. Můžete se proti tomu brá-
nit? Nejdůležitější poznatky o do-
tačním managementu by vám 
měly umožnit vyhnout se nepří-
jemným následkům špatné admi-
nistrace. Zajímavým tématem bu-
de i spolufinancování projektů. 
Zaměříme se především na part-
nerství veřejného a soukromého 
sektoru a jeho využití právě pro 
oblast strukturálních fondů.  
K jednotlivým bodům vystoupí 
političtí představitelé ČR, přední 
čeští i zahraniční odborníci, zá-

stupci ministerstev pro místní rozvoj, dopravy, 
životního prostředí, zemědělství, hejtmani, zá-
stupci Evropské komise i odborníci z privátní-
ho sektoru. Elektronickou přihlášku a další 
informace najdete na webových stránkách  
http://www.smocr.cz/formRegistration.aspx  . 

Na setkání se těší  
O l d ř i c h  V l a s á k ,  p ř e d s e d a  S M O  Č R                                             

Předseda SMO Ing. Oldřich 
Vlasák.                Foto: archív 

Na společné konferenci se v Ústí nad Labem 
17. října 2006 sešli zástupci Svazu měst a obcí 
ČR, Asociace krajů ČR, Ministerstva pro míst-
ní rozvoj a Evropské komise (EK). Diskuse se 
týkala tzv. urbánní dimenze, tedy jak budou 
zohledněny potřeby měst v programových 
dokumentech – regionálních operačních pro-
gramech (ROP) a v návaznosti v dalších ope-
račních programech relevantních pro města. 

Svaz v této souvislosti zejména požadoval, 
aby města měla svá opatření ve zvláštní priorit-
ní ose v ROP s příslušnou finanční alokací, 
dále aby v ROP vznikl prostor pro projekty 
měst v oblasti dopravy (např. v MHD či při 
opravách místních komunikací apod.) a záro-
veň aby regionální operační programy počítaly 
s jejich finanční náročností. SMO také požadu-
je zajistit provázanost aktivit formou integro-
vaných plánů měst a zahrnout nástroje EU 
Jessica (Joint European Support for Sustaina-
ble Investment in City Areas – Společná evrop-
ská podpora pro udržitelné investice 
v městských oblastech) a Jaspers (Joint As-
sistance to Support Projects in the European 
Regions – Společná pomoc při podpoře projek-
tů pro evropské regiony) do realizace projektů 
v rámci všech operačních programů. 

»Po krajích budeme požadovat, aby zhodno-
tily zastoupení obcí a měst ve výborech regio-
nálních rad – a pokud v nich nejsou zástupci 
měst a obcí, budeme chtít jejich doplnění,« 
konstatoval předseda SMO, poslanec Evrop-
ského parlamentu Ing. Oldřich Vlasák. K tomu 

hejtman Zlínského kraje Libor Lukáš uvedl, že 
na straně krajů je vůle realizovat princip part-
nerství a složení výborů regionálních rad pří-
padně přehodnotit. Předseda SMO také apelo-
val na realizaci partnerského přístupu ostatních 
resortů odpovědných za příslušné operační 
programy, který by nebyl pouhým formálním 
splněním požadavků nařízení Evropské komise 
ke strukturálním fondům. »Je nutné, aby Mi-
nisterstvo pro místní rozvoj hrálo větší koordi-
nační a podpůrnou úlohu při přípravě programů 
a následně při sledování a monitorování čerpá-
ní prostředků EU obcemi a městy,« řekl  
Ing. Oldřich Vlasák ve svém vystoupení. 

Vedoucí oddělení pro urbánní aktivity EK 
Marco Orani upozornil na to, že ČR si musí 
lépe zajistit čerpání technické pomoci na škole-
ní a vzdělávání měst a obcí k přípravě integro-
vaných plánů měst a kvalitních projektů samo-
správ. V další diskusi vedoucí oddělení pro ČR, 
Lucembursko a Belgii na Generálním ředitel-
ství Regio EK Georgios Yannoussis hovořil o 
nutnosti provázat aktivity v oblasti podpory 
bydlení s integrovanými plány měst. Připo-
mněl, že česká města a obce mají možnost 
uplatňovat způsobilé výdaje projektů od mo-
mentu, kdy vláda ČR předloží operační progra-
my EK ke schválení. 

V závěrečném usnesení se zástupci konferen-
ce shodli na tom, že je nutné upřesnit, jak bude 
rozloženo spolufinancování evropských pro-
středků a dále stanovili oblasti, které mají být  
v ROP řešeny v rámci urbánní dimenze.     ( t z )  

Jessica a Jaspers: Jména, která by města měla znát 

Úplné znění závěrů z konference je vyvěšeno na adrese: 
http://www.smocr.cz/cinnost/regionalni-rozvoj/potreby-mest-v-regionalnich-operacnich-programech--chimera-nebo-moznost-dohody-.aspx  . 

http://www.moderniobec.cz
http://www.ilaw.cas.cz
http://www.dobrapraxe.cz
http://www.irz.cz
http://www.cenia.cz
http://www.env.cz
http://www.smocr.cz/formRegistration.aspx
http://www.smocr.cz/cinnost/regionalni-rozvoj/potreby-mest-v-regionalnich-operacnich-programech--chimera-nebo-moznost-dohody-.aspx
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Příjmy obcí a krajů: Mírný růst, ale výdaje dále vyšší 
Podle makroekonomické predikce Česka pro 

rok 2007, zveřejněné Ministerstvem financí 
ČR 27. října, by reálný růst hrubého domácího 
produktu (HDP) měl letos dosáhnout úrovně  
6 %. V roce 2007 by – vzhledem k odeznění 
jednorázových efektů spojených s náběhem no-
vých investic a v důsledku zpožděného  vlivu 
současných vysokých cen ropy, mělo dojít 
k mírnému zpomalení růstu na 4,9 %. 

V roce 2007 lze očekávat zmírnění negativ-
ních tendencí ve vývoji veřejných rozpočtů. 
Příjmy se budou meziročně zvyšovat rychleji 
než výdaje. Podíl výdajů na 
HDP poklesne o 1,2 p.b. na 
43,7 % HDP. Současně dojde 
ke zmírnění meziročního po-
klesu daňové kvóty, která se 
meziročně sníží o 0,9 p.b. a  
v roce 2007 bude činit 34,1 % 
HDP. Pozitivně se projeví 
nižší očekávaný schodek stát-
ního rozpočtu (-98,3 mld. Kč) 
a zlepšení hospodaření Fondu 
privatizace, naopak ke zhorše-
ní dojde u hospodaření stát-
ních fondů. Saldo zvolené pro fiskální cílení se 
po loňském meziročním růstu v podílovém 
vyjádření nezmění a shodně dosáhne 4 % HDP, 
což představuje deficit ve výši 137,5 mld. Kč. 
Pozitivní vývoj běžné a primární bilance zmír-
ňuje celkové negativní trendy ve vývoji veřej-
ných financí. Běžná bilance se ve srovnání 
s rokem 2006 zhorší pouze o 0,1 p.b. a její 
deficit bude 0,4 % HDP. Deficit primární bilan-
ce meziročně klesne o 0,8 p.b. na 3 % HDP. To 
svědčí o zmírnění fiskální expanze. 

Predikce pro budoucí rok je do značné míry 
ztížena obtížnou predikovatelností převodů ne-
utracených prostředků organizačních složek 
státu do rezervních fondů, které mohou být 
použity na posílení výdajů v dalších letech. 
Kumulace prostředků v rezervních fondech a 
možnost jejich použití s časovým odstupem 
(např. až v době před vstupem do Evropské 
měnové unie) se současně stává jedním z rizik 
budoucího vývoje veřejných financí. 

Vývoj deficitů vládního sektoru ovlivní také 
očekávaný vládní dluh, který dosáhne 981 mld. 
Kč a v porovnání s rokem 2006 se zvýší  
o 1 p.b. na 28,5 % HDP. Dynamika růstu stát-
ního dluhu se meziročně sníží o 3,5 p.b. na 
12,2 %. Vývoj vládního a zejména státního 
dluhu v delším časovém horizontu vykazuje 
růstové tendence a s nimi spojený růst nákladů 
dluhové služby. Přetrvávání deficitů státního 
rozpočtu, postupné ukončení inkasa privatizač-
ních příjmů, vyčerpání vlastních zdrojů mimo-
rozpočtových fondů k financování jejich defi-

citů a nevybilancovaný sys-
tém zdravotního pojištění 
patří k potenciálním rizikům 
dalšího vývoje veřejných 
financí. 
Ministerstvo financí podle 
zveřejněné makroekonomické 
predikce očekává, že letos 
příjmy územních samospráv-
ných celků (obce a kraje, od 
poloviny roku 2006 nově i 
tzv. regionální rady regionů) 
dosáhnou 357 mld. Kč, což ve 

srovnání s rokem 2005, kdy činily 331,6 mld. 
Kč, znamená nárůst 7,8 %. Výdaje územních 
samosprávných celků podle této predikce mají 
letos dosáhnout celkové výše 367 mld. Kč, což 
proti roku 2005, kdy činily 323,8 mld. Kč, 
představuje nárůst 13,2 %. 

Predikce dále počítá s tím, že v roce 2007 
budou celkové příjmy územních samospráv-
ných celků činit 363 mld. Kč (nárůst proti pre-
dikci roku 2006 1,4 %) a výdaje 369 mld. Kč 
(nárůst proti predikci roku 2006 0,7 %). 

( t z )  
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Příručka pro veřejný sektor 
Nejvyšší kontrolní úřad vyhotovil pro kom-

pletaci své informační základny v oblasti účet-
nictví překlad Příručky dokumentů Rady pro 
mezinárodní účetní standardy pro veřejný 
sektor. Jejím obsahem jsou zejména Meziná-
rodní účetní standardy pro veřejný sektor 
(IPSAS), které vydala Mezinárodní federace 
účetních (IFAC), tedy dokumenty v současné 
době globálně spolupůsobící na vývoj a re-
formní úsilí v oblasti účetnictví a výkaznictví 
veřejné sféry.  

»Uznání a díky si zaslouží spolupráce 
s Komorou auditorů ČR. Věřím, že jsme  
u překládaného díla dosáhli vysoké kvality 
jeho překladu a že výsledek této práce bude 
přínosný, podnětný a užitečný mnoha institu-
cím i jednotlivcům. Jsem potěšen, že jsme 
svým činem Českou republiku zařadili do 
skupiny zemí, které jako jedny z prvních pře-
klad standardů IPSAS realizovaly. Příručka je 
zpřístupněna veřejnosti, nezůstává pouze in-
terním materiálem NKÚ,« okomentoval vydá-
ní příručky prezident NKÚ Ing. František 
Dohnal. Celý proces organizace překladu, jeho 
koordinace a zajišťování kvality byl poměrně 
náročnou záležitostí, na které se jako členové 
redakční rady podíleli pracovníci NKÚ, před-
stavitelé akademické obce (Vysoká škola eko-
nomická) a význačné osobnosti účetní profese. 
Odbornou revizi překladu standardů IPSAS 
provedla společnost PricewaterhouseCoopers 
Audit, s.r.o. 

Stromem roku je lípa na Sádku 
Stromem roku 
2006 se v anketě 
pořádané v rámci 
programu Strom 
života Nadace 
Partnerství stala 
ve druhé polovině 
října lípa na hra-
dě Sádek u Třebí-
če (na snímku), 
pro níž hlasovalo 
téměř 12 tisíc 

lidí. Titul během Koncertu pro stromy v br-
něnské Wannieck Gallery převzal Lubomír 
Lampíř z vinařství pod hradem Sádek, který 
spolu se svými kolegy lípu do ankety přihlásil. 
Program Strom života již druhým rokem pod-
poruje společnost Skanska, která na něj  
v letošním roce věnuje 6,1 mil. Kč. Záštitu 
nad anketou převzal ministr životního prostře-
dí, jehož resort je současně také spoluvyhlašo-
vatelem.  

»Kromě titulu Strom roku 2006 a ceny od 
společnosti Arboeko získala sádecká lípa i 
poukaz na odborné ošetření od zahradnické 
společnosti Eden. Vybrat si ho však bude moci 
až na jaře, kdy končí období vegetačního kli-
du, nyní je již na ošetření pozdě,« uvedla Klá-
ra Slámová z programu Strom života Nadace 
Partnerství. Letos se do hlasování zapojilo 
přes 50 tisíc lidí, a do sbírky Strom života se 
podařilo nashromáždit více než 200 tisíc Kč. 
O anketě se můžete více dozvědět na  
http://www.nadacepartnerstvi.cz . 

Již 6. Regionální konference přeshraniční 
spolupráce Plzeňského kraje a vládních krajů 
Horní Falcko a Dolní Bavorsko se uskuteční ve 
dnech 9. a 10. listopadu v dolnobavorském 
Zwieselu. Tato už tradiční konference si klade 
za cíl nejen vyhodnotit roční činnost pracov-
ních skupin, které byly vytvořeny v rámci regi-
onální kooperace, ale také prezentovat výhledy 
do budoucna. I proto bylo vybráno hlavní mot-
to letošní konference: »Společná minulost, 
společná budoucnost«. 

Jak uvedl Dr. Walter Zitzelsberger, vládní 
prezident Dolního Bavorska, jedním z význam-
ných prvků, které budou odlišovat tento ročník 
konference od minulých, je Bavorská zemská 
výstava,  jejíž téma »Bavorsko – Čechy:  
1500 let sousedství« se objeví v příspěvcích 
konference i pořádaných workshopech. Dalším 
zajímavým tématem, kterému organizátoři 

konference chtějí věnovat pozornost, jsou po-
žadavky na přeshraniční podporu v novém 
plánovacím období Evropské unie v letech  
2007 – 2013. 

Na konferenci kromě Dr. Waltera Zitzelsber-
gera jako představitele hostitelského vládního 
kraje vystoupí rovněž hejtman Plzeňského 
kraje MUDr. Petr Zimermann a vládní prezi-
dent Horního Falcka Dr. Wolfgang Kunert. 
Kromě příspěvků odkazujících v souvislosti 
s Bavorskou zemskou výstavou na možnosti 
provázanosti cestovního ruchu mezi oběma 
německými vládními kraji a Plzeňským krajem 
má značný prostor k diskusi mj. dostat také 
Územní studie přeshraničních vazeb Plzeňské-
ho kraje. Ovšem hovořit se bude rovněž např.  
o perspektivách spolupráce mezi Západočes-
kým muzeem v Plzni a bavorskými muzei.  

( t z )  

Na téma Společná minulost – společná budoucnost 

Predikce některých příjmů vládního sektoru v roce 
2006 v mld. Kč (v závorce % nárůstu proti r. 2005) 
 

• daň z přidané hodnoty                    219   (6,0) 
• spotřební daně     130 (17,6) 
• daň z příjmů fyzických osob    137  (-3,7) 
• daň z příjmů právnických osob    157   (8,4) 
• daně z majetku a ostatní      14   (7,2) 

 

Zdroj: MF ČR 
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Plzeňský kraj rumunským Čechům 
V říjnu se na Krajském úřadě Plzeňského 

kraje konala týdenní stáž rumunského Čecha 
Şourca Carola Rudiho. Šlo o prvního zahra-
ničního stážistu, který čerpal zkušenosti a 
poznatky od zaměstnanců úřadu. Osmadvace-
tiletý stážista se zejména seznámil se systé-
mem čerpání strukturálních fondů v podmín-
kách ČR a funkcí krajů v této problematice. 
Myšlenka poskytnout příležitost studijního 
pobytu se zrodila během první návštěvy kraja-
nů z rumunského Banátu, která se v Plzeň-
ském kraji uskutečnila letos v dubnu. Pomoc 
Plzeňského kraje ovšem nespočívá jen v pře-
dávání zkušeností, ale prostřednictvím organi-
zace Člověk v tísni bylo škole v rumunském 
Banátu už předáno 10 počítačů a tři tiskárny. 

Charta pro bezpečná města 
Společnost Czech Radar, která je tvůrcem 

projektu Bezpečná města, se připojila k Ev-
ropské chartě bezpečnosti silničního provozu. 
Ta si klade za cíl snížit do roku 2010 počet 
mrtvých při dopravních nehodách v EU na 
polovinu, tedy z 50 na 25 tisíc. »V Česku je 
nejčastější příčinou tragických dopravních 
nehod nepřiměřená rychlost. Náš projekt Bez-
pečná města nabízí městům a obcím cestu, jak 
se s touto hrozbou vypořádat. Zapojení do 
Evropské charty bezpečnosti silničního provo-
zu je proto logickou součástí našich aktivit,« 
řekl Milan Bednář, ředitel společnosti Czech 
Radar a vedoucí projektu Bezpečná města. 
V rámci projektu byly letos uskutečněny dvě 
preventivní akce, díky nimž mohla vybraná 
města a obce zmapovat, nakolik se jich týká 
problém nedodržování předepsané rychlosti 
řidiči. Web www.bezpecnamesta.cz slouží 
jako informační zdroj pro představitele obcí, 
kde se mohou dozvědět, jak se proti takovým 
řidičům efektivně bránit.  

Společnost Veletrhy Brno, a.s., odstartovala 
přípravu  nadcházejícího ročníku veletrhu UR-
BIS INVEST. Spolu s ním se v areálu brněn-
ského výstaviště od 17. do 21. dubna 2007 
uskuteční také Stavební veletrhy Brno 2007. Ty 
se budou tradičně skládat z komplexu veletrhů 
IBF, SHK BRNO a ELEKTRO. 

Jak uvedla Ing. Jana Ostrá, vedoucí manažer-
ka obou projektů, veletrh URBIS INVEST 
bude opět sázet na to, že je u nás jedinou kom-
plexní prezentací investičních příležitostí ve 
všech krajích Česka a také 
Slovenska. Navíc tam opět 
bude zastoupena řada regio-
nů z Polska, ale i dalších 
zemí střední Evropy. Ve-
letrhy Brno si přitom po-
chvalují výbornou spoluprá-
ci se Svazem měst a obcí 
ČR (který je i spolupořada-
telem veletrhu), Asociací 
krajů ČR i Ministerstva pro místní rozvoj ČR. 

Příští ročník veletrhu URBIS INVEST se 
opět ve svém hlavním tématu soustředí na 
ochranu před povodněmi, konkrétně na 
»dynamické účinky rychle tekoucí vody na 
objekty, domy, mosty«. Hodně slibuje i zvýraz-
něné téma Stavebních veletrhů Brno 2007 
»Opravy bytového fondu«, které se promítne 
do doprovodných akcí URBIS INVEST. Gene-
rální ředitel Svazu podnikatelů ve stavebnictví 
ČR Ing. Miloslav Mašek, MSc., v souvislosti 
s přípravou obou veletrhů konstatoval, že 

v portfoliu stavebních prací u nás opravy byto-
vého fondu stále ještě nedosahují takového 
objemu, jaký by byl adekvátní stavu bytových 
domů a bytů v ČR. Přitom podle Ing. Maška 
nejde o opravy pouze panelových domů.  

Mgr. Milena Jabůrková ze Svazu měst a obcí 
ČR minulý týden na tiskové konferenci k pří-
pravě veletrhu URBIS INVEST připomněla, že 
SMO přijde do Brna s diskusí o možnostech, 
které nabízí nové programové období Evropské 
unie v letech 2007 až 2013. Zároveň zdůrazni-

la, že svazu se podařilo do 
regionálních operačních 
programů prosadit i jejich 
urbánní dimenzi (k tomu 
více na str. 2 tohoto newslet-
teru), kterou SMO bude 
chtít lépe představit staros-
tům a dalším představitelům 
municipalit, kteří se na ve-
letrhu tradičně scházejí. 

Připomeňme, že letošní 11. ročník Staveb-
ních veletrhů Brno 2006 upevnil své prvenství 
mezi veletrhy v oboru nejen v rámci Česka, ale 
i v celé střední Evropě. Sešlo se na nich přes 
1400 vystavovatelů z 25 zemí na 57 142 m2. 
Všechny čtyři samostatné projekty – IBF, SHK 
BRNO, ELEKTRO a URBIS INVEST – 
zhlédlo na 91,5 tisíce návštěvníků ze 47 zemí. 

O přípravě veletrhu URBIS INVEST a Sta-
vebních veletrhů Brno 2007 více v prosincovém 
vydání Moderní obce. 

( r š )  

Příští URBIS INVEST napřesrok opět v dubnu  

Už 9. ročník nejvýznamnějšího středoevropského veletrhu realit Expo Real skončil minulý týden 
v Mnichově.  Praha se jej počtvrté zúčastnila samostatným stánkem. Největší zájem návštěvníků 
stánku vzbudila úterní konference, při níž některé významné firmy se sídlem v české metropoli 
hodnotily Prahu jako místo vlastních investorských záměrů. Česká metropole znovu přitáhla po-
zornost jako dynamické a rychle se rozvíjející město. Veletrhu se letos účastnilo 1550 vystavovate-
lů z 35 zemí a přijelo asi 18 tisíc návštěvníků ze 60 zemí.  

Útvar rozvoje hl. m. Prahy v prezentaci nazvané Nové bydlení v Praze představil vývoj bytové 
výstavby v české metropoli. Zájem o nové byty trvale roste, příčinou přitom není pouze atraktivita 
Prahy a zvyšující se poptávka po kvalitnějším bydlení, ale zejména zlepšení ekonomických podmí-
nek, zvýšení kupní síly obyvatelstva, zvýhodněné úvěry, stavební spoření a programy podpory 
výstavby obecních bytů. V neposlední řadě roste zájem o koupi bytu jako investiční příležitosti. 

Nové myšlenky v centru Prahy byly dalším tématem. Společenské změny nastartovaly proces 
obnovy historického jádra i dalších částí města. V historickém jádru Prahy nastal stavební boom, 
na němž se kromě soukromých investorů podílel také stát a město. Městské investice se projevily 
především v renovaci a obnově významných kulturně-společenských objektů. Novým záměrem, co 
se týče dopravní infrastruktury, je převedení magistrály za budovu Národního muzea. Cílem je 
přinést této lokalitě vyšší atraktivitu a především zkvalitnit životní prostředí centra.                  ( t z )  

Česká metropole v Mnichově zaujala 

   

 
 

 
 

CENTRUM VZDĚLÁVÁNÍ VE STAVEBNICTVÍ 
 

Odborný seminář  
 

VODOPRÁVNÍ ŘÍZENÍ PODLE 
NOVÉHO SPRÁVNÍHO ŘÁDU 

 

7. listopadu 2006 od 9 do 13 hod. 
Hotel Krystal, Praha 6 

 

Přednášející: 
• prom. práv. Jaroslava Nietscheová 

• Ing. Michal Krátký – Povodí Vltavy, a.s. 
 

Podrobnější informace a přihlášky najdete  
na: http://www.studioaxis.cz/ 

 

STUDIO AXIS, spol. s r.o. 
Korunní 106, 101 00 Praha 10 

tel./fax: 271 732 095 a 271 736 620 
e-mail: studio@studioaxis.cz 
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